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PROTOKÓŁ  

z XLI Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 29 maja 2018 roku. 
 

Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 29 maja 2018 r. o godz. 12.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego           

w Czarnkowie odbyła się XLI Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 

otworzył Pan Bogdan Tomaszewski – Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 

radnych uczestniczy 15 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 

przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Piotr Ławinski, Zbigniew 

Piątek, Janusz Białoskórski, Krystyna Matkowska, Grzegorz Bogacz, Tadeusz Mańczak. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie protokołu z XL Sesji z dnia 24 kwietnia 2018 r.  

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XL Sesji Rady Powiatu, która odbyła się                  

w dniu 24 kwietnia 2018 r. 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XL Sesji przy 14 głosach za przyjęciem 

protokołu. Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 1. 

Ad.3 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do 

przedłożonego porządku? 

Radni nie zgłosili propozycji zmian.  

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad. 

W obecności 15 radnych: 

- 15 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

 W związku z takim wynikiem głosowania Rada obradowała będzie według ustalonego 

porządku obrad. 

Ad.4 

Ocena funkcjonowania Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance oraz zatwierdzenie rocznych sprawozdań 

finansowych obu jednostek za 2017 rok. 

Jako pierwszy głos w tym punkcie zabrał dyrektor Szpitala Powiatowego im. Jana 

Pawła II w Trzciance  przedstawiając radnym roczne sprawozdanie finansowe Szpitala za rok 

2017. 
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Jednostka w 2017 r. uzyskała przychody w wysokości 35 075 tys. zł, poniosła 

natomiast koszty w wysokości 34 908 tys. zł i wypracowała zysk netto w wysokości 

166 633,78 zł. Koszty amortyzacji w 2017 r. wyniosły 1 401 tys. zł. Należności na dzień 

31.12.2017 r. wynosiły 2 647 tys. zł i były to głównie należności za świadczenia zdrowotne     

w ramach umów zawartych z NFZ, natomiast zobowiązania stanowiły kwotę 2 943 tys. zł           

i były to zobowiązania krótkoterminowe. W jednostce nie wystąpiły zobowiązania 

długoterminowe i wymagalne. 

Przedmiotowe sprawozdanie każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

Sesję i stanowi ono załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie do Pana 

dyrektora? 

 Radni nie zgłosili pytań. 

 Przewodniczący Rady postawił wniosek o zatwierdzenie przez Radę Powiatu rocznego 

sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za rok 2017, 

przez podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Piotr Ławinski, Zbigniew Piątek, Janusz 

Białoskórski, Krystyna Matkowska, Grzegorz Bogacz, Tadeusz Mańczak): 

- 15 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/304/2018 została podjęta i stanowi załącznik nr 

5 do niniejszego protokołu. 

Następnie głos zabrał  dyrektor Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie  

przedstawiając radnym roczne sprawozdanie finansowe Szpitala za rok 2017. 

Jednostka w 2017 r. uzyskała przychody w wysokości 25 592 tys. zł, poniosła 

natomiast koszty w wysokości 25 904 tys. zł i wypracowała zysk netto w wysokości               

8 813,30 zł. Koszty amortyzacji w 2017 r. wyniosły 738 tys. zł. Należności na dzień 

31.12.2017 r. wynosiły 1 375 198,74 zł i były to głównie należności za świadczenia 

zdrowotne zrealizowane w ramach umów zawartych z NFZ, natomiast zobowiązania 

stanowiły kwotę 9 516 016,84 zł, na które złożyły się zobowiązania krótkoterminowe                          

w kwocie 3 566 016,96 zł i zobowiązania długoterminowe w kwocie 5 949 999,88 zł.                          

Na dzień 31.12.2017 r. zobowiązania wymagalne wyniosły 85 429,48 zł i były to 

zobowiązania do 30 dni. 

Przedmiotowe sprawozdanie każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

Sesję i stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie do Pana 

dyrektora? 

 Radni nie zgłosili pytań. 

 Przewodniczący Rady postawił wniosek o zatwierdzenie przez Radę Powiatu rocznego 

sprawozdania finansowego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie za rok 2017, 

przez podjęcie uchwały w tej sprawie. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Piotr Ławinski, Zbigniew Piątek, Janusz 

Białoskórski, Krystyna Matkowska, Grzegorz Bogacz, Tadeusz Mańczak): 

- 15 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/303/2018 została podjęta i stanowi załącznik nr 

7 do niniejszego protokołu. 

Ad.5 

 Przedstawienie raportów o sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów 

Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance oraz 

podjecie uchwał w tej sprawie.  

Głos w tym punkcie zabrała Główna księgowa ZZOZ w Czarnkowie przedkładając                 

w kilku zdaniach raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie za 2017 rok, stanowiący załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Na salę przybył radny Piotr Ławiński. Od tego momentu w Sesji udział bierze 16 radnych. 

 Dalej wywiązała się dyskusja pomiędzy radnym Sroką a dyrektorem ZZOZ                           

w Czarnkowie w temacie aktualnego stanu remontów zaplanowanych w czarnkowskim 

szpitalu. Temat wywiązał się na Komisji Budżetwo-Gospodarczej, natomiast radny Sroka jest 

zdania, aby temat nie został w gronie zamkniętym, a wybrzmiał również na sesji, aby była 

powszechna wiedza w tym temacie.  Po krótkim wprowadzeniu do tematu, radny Sroka 

zapytał dyrektora, co w czarnkowskim szpitalu, jakiego rodzaju prace zostaną zrobione                    

i zakończone, jaka to jest część zaplanowanej wcześniej całości, czy za zaplanowane na 

inwestycje środki w kwocie 6.400 tys. zł zostaną zrobione remonty, które pozwolą osiągnąć 

określone standardy wymagane przepisami prawa? 

Dyrektor ZZOZ w Czarnkowie odpowiedział, że jeśli chodzi o etap przebudowy                      

i rozbudowy budynków szpitala w Czarnkowie, na podstawie sporządzonego harmonogramu 

prac, cały czas monitorowany jest poziom bieżącego wykonywania robót budowlanych i ten 

poziom jest zadawalający. Jeśli chodzi o oddział wewnętrzny ( męski i żeński ) to 

wyprzedzony jest harmonogram robót planowanych. Już na etapie ogłaszania konkursu 

wiadomo było, że kwota 6.400 tys. zł jest zbyt mała do tego, żeby wykonać wszystkie prace, 

które były w głównym planie inwestycyjnym. Przeprowadzone przetargi były tak podzielone  

aby można było tą kwotę jak najbardziej wykorzystać. Ta kwota 6.400 tys. zł zostanie 

wykorzystana przede wszystkim na wykonanie bloku operacyjnego w całości i sal w budynku 

F. Teraz zachodzi pilna potrzeba zakupu sprzętu na blok operacyjny, po to aby przy odbiorze 

czasowym jednej części bloku operacyjnego można prowadzić dalszy zakres i etapowanie 

prac budowlanych. Dyrektor zwrócił się z pismem do Zarządu Powiatu, z prośbą o pomoc               

w zabezpieczeniu środków finansowych na zakup niezbędnego sprzętu na blok operacyjny, 

informując jednocześnie, że sprzęt, który w tej chwili pracuje, jest sprawny, zostanie 

przesunięty na nową część bloku operacyjnego w celu obniżenia kosztów tych niezbędnych 

zakupów. Wykaz sprzętu i kwota, która powinna się znaleźć na zakup tego niezbędnego 

wyposażenia została wypracowana przez zespół lekarzy, specjalistów, dyrektora                             

ds. medycznych i została ustalona na kwotę ok. 1.900 tys. zł. W pierwotnych założeniach była 

to kwota 4.100 tys. zł.  
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Radny Sroka stwierdził, że dyrektor nie odpowiedział na jego pytanie. Prosił                             

o odpowiedź, co w kwocie 6.400 tys. zł zostanie zrobione w czarnkowskim szpitalu, co 

zostanie skończone, a co nie zostanie skończone, które oddziały zostaną skończone, a które 

nie? 

Na salę przybył radny Grzegorz Bogacz. Od tego momentu w Sesji udział bierze 17 radnych. 

 Dyrektor ZZOZ odpowiedział, że blok operacyjny zostanie wykonany w całości jeśli 

chodzi o część budowlaną i ma nadzieję, że uda się go wyposażyć zgodnie ze standardami, 

które zostały szczegółowo określone przez NFZ. Jeśli chodzi o oddziały, to na 20 łóżek 

oddziału wewnętrznego męskiego i żeńskiego, tylko 14 łóżek będzie, spełniało odpowiedni 

standard, 6 nie będzie spełniało standardów. Nie została całkowicie zrealizowana ta część 

projektu, która dotyczyła bloku położniczego, czyli brak sali cięć i brak dwóch sal 

porodowych, które już nie spełniały wymogów przewidzianych przepisami prawa.  

 Radny Sroka zapytał, czy szpital po zakończeniu tych prac będzie spełniał standardy? 

 Dyrektor ZZOZ odpowiedział, że Szpital nie będzie spełniał wszystkich wymogów 

przewidzianych przepisami prawa. Jednak będzie czynił starania na miarę swoich możliwości, 

aby te sale, które nie spełniają standardów, sala po sali doprowadzić do stanu, który będzie 

spełniał przepisy prawa. To jednak będzie musiało być rozłożone w czasie, ale tu nie ma 

innego wyjścia.  

 Przewodniczący Rady czyli, reasumując dyrektor stwierdza, że zostanie wykonany 

blok operacyjny w całości, zostaną wykonane dwa oddziały, wewnętrzny: męski i żeński oraz 

oddział dziecięcy  wraz z wyposażeniem. 

 Głos zabrał również Starosta Teterus wyjaśniając, że Rada Powiatu w sposób 

jednoznaczny określiła swoje możliwości finansowe w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym, 

możliwości które wynikały z wcześniej przygotowanych dokumentów i nie było możliwości 

wszystkich wymaganych prac zmieścić w jednym budżecie. Należy zauważyć, że po raz 

pierwszy Rada Powiatu tej kadencji w sposób optymalny, odpowiedzialny podeszła do 

bezpieczeństwa zdrowotnego w całym powiecie. Nie można mówić tylko o jednym szpitalu,     

o standardach w jednym szpitalu, bo w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim funkcjonują dwa 

szpitale powiatowe, Szpital Powiatowy w Czarnkowie i Szpital Powiatowy w Trzciance.                   

W kwestii podchodzenia do spraw medycznych, bezpieczeństwa zdrowotnego, Rada Powiatu 

kierowała się nie tylko intencjami ale też odpowiedzialnością w stosunku do dwóch naszych 

jednostek. Dla szpitala w Czarnkowie przekazano 6.400 tys. zł, ale również należy pamiętać, 

że kwota ok. 2 mln. zł na wyposażenie w elektroniczną dokumentację medyczną też wpisana 

jest w szpital w Czarnkowie, tj. 8.400 tys. zł. Należy również powiedzieć, że jak dyrektor 

złoży wniosek o dofinansowanie wyposażenia, to Zarząd Powiatu na swoim najbliższym 

posiedzeniu zapozna się z tym wnioskiem. Starosta przypomniał, że już na etapie planowania 

budżetu na 2018 rok Zarząd utworzył w budżecie rezerwę inwestycyjną na zadania                                

w szpitalach i w oświacie, czyli są możliwości w rezerwach budżetowych, aby z nich 

skorzystać i dofinansować szpital w Czarnkowie, z przeznaczeniem na zakup sprzętu. Jeżeli 

będzie znana sytuacja finansowa inwestycji w szpitalu w Trzciance, dokumentacja ma zostać 

skończona do końca czerwca br., to Starosta wierzy w to, że dyrektor Szpitala w Trzciance 

wystąpi do Zarządu Powiatu, do Rady Powiatu o pomoc finansową związaną z realizacją 

inwestycji w tym szpitalu i wówczas będzie przekonywał Radę Powiatu do pomocy również 

dla szpitala w Trzciance. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać jeszcze głos w tym 

punkcie. 
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Radni nie zabrali głosu, stąd Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie za 2017 rok.  

Przystąpiono do głosowania: 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Zbigniew Piątek, Janusz Białoskórski, Krystyna 

Matkowska,Tadeusz Mańczak): 

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/305/2018 została podjęta i stanowi załącznik nr 

9 do niniejszego protokołu. 

Następnie głos zabrał dyrektor Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance 

przedkładając w kilku zdaniach raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance za 2017 rok, stanowiący załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie. 

Radni nie zabrali głosu, stąd Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana 

Pawła II w Trzciance  za 2017 rok.  

Przystąpiono do głosowania: 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Zbigniew Piątek, Janusz Białoskórski, Krystyna 

Matkowska,Tadeusz Mańczak): 

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/306/2018 została podjęta i stanowi załącznik nr 

11 do niniejszego protokołu. 

Ad.6 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego za 2017 rok. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z wykonania budżetu 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok omówione zostało w pełnej 

szczegółowości na wspólnym posiedzeniu Komisji stałych Rady Powiatu w dniu 08 maja           

2018 r. gdzie również przekazano radnym ogólnie informacje w zakresie sprawozdań 

finansowych Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok. Na posiedzeniu wspólnym 

Komisji radni zapoznani zostali także z informacją o stanie mienia powiatowego 

sporządzonego za okres: od dnia 1 stycznia 2017 roku do dnia 31 grudnia 2017 roku. 

Natomiast Komisja Rewizyjna w szczegółach zapoznała się i rozpatrzyła sprawozdania 

finansowe Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok ( posiedzenie to odbyło się                                  

w dniu 08 maja 2018 r.) 
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 Radni zapoznani zostali także ze sprawozdaniem z wykonania planów finansowych 

samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, które zostało złożone                                        

i zatwierdzone w dniu 29 maja 2018 roku na Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego.   

W dniu dzisiejszym główna księgowa w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie Pani 

Teresa Garbiec  przypomniała radnym najważniejsze informacje zawarte w sprawozdaniu                    

z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok, które przedstawiła 

w formie prezentacji multimedialnej.  

Prezentacja w formie wydruku stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad.7 

Omówienie sprawozdań finansowych Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 

rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

Pani Teresa Garbiec szeroko omówiła sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok. Kolejno omówiła: 

 bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego, sporządzony na dzień 31.12.2017 rok – zał. nr 13, 

 bilans jednostek budżetowych – łączny bilans w wykonania budżetów jednostek 

budżetowych, sporządzony na dzień 31.12.2017 rok – zał. nr 14, 

 rachunek zysków i strat jednostki ( wariant porównawczy), łączny rachunek zysków                 

i strat jednostek budżetowych, sporządzony na dzień 31.12.2017 rok – zał. nr 15, 

 zestawienie zmian w funduszu jednostki, łączne zestawienie zmian w funduszu 

jednostek budżetowych, sporządzone na dzień 31.12.2017 rok –  zał. nr 16. 

Na salę przybyła radna Krystyna Matkowska. Od tego momentu w Sesji udział bierze 18 

radnych. 

Ad.8 

Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu. 

Na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym (tj. Dz. U. z 2017 r., poz. 1868 t. jedn. z późn. zm.) i art. 270 ust. 2 i 3 ustawy                   

z dnia 27 sierpnia 2009 r. ustawy o finansach publicznych (tj. Dz. U. z 2017 r., poz. 2077), § 

30 ust. 3 Statutu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego stanowiącego załącznik do uchwały 

Nr V/43/2011 z dnia 22 lutego 2011 r. w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 r. Nr 74 poz. 1277 ze zm.) oraz § 1 uchwały  

Nr II/6/2014 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 9 grudnia 2014 r. w sprawie: 

składu Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego,  

Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, sprawozdania                            

z wykonania budżetu za rok 2017 rok wnioskuje o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

  Pan  Adam Pazurek przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał podjętą na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  w dniu 8 maja 2018 roku Uchwałę Nr 4/2018 w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu.  
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Z treści uzasadnienia tej uchwały wynika, iż Komisja Rewizyjna na posiedzeniu                                 

w dniu 8 maja 2018 roku zapoznała się szczegółowo ze sprawozdaniem Zarządu Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego z wykonania budżetu za 2017 rok, które przedstawiła Główny 

Księgowy Starostwa Powiatowego Pani Teresa Garbiec, oraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami 

(uchwała Nr SO.0954/13/15/Pi/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 12 kwietnia 2018 roku). Opinia została przekazana Radzie Powiatu drogą 

elektroniczną w dniu 20 kwietnia b.r. Omówiono ją także na wspólnym posiedzeniu Komisji 

stałych w dniu 8 maja, po uprzednim wysłuchaniu Pani Głównej Księgowej, która omówiła 

sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu za 2017 rok. 

Zgodnie z wyjaśnieniem Pani Głównej Księgowej sprawozdanie sporządzone zostało na 

podstawie obowiązujących sprawozdań rocznych. Składało się ono z części zawierającej                           

10 załączników oraz części opisowej. W części opisowej dodatkowo zawarto informację 

wynikającą z zapisu art. 269 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych (Dz. U. z 2017r.,  poz. 2077) w zakresie: 

-wprowadzonych w 2017 roku zmian w planie wydatków na realizację programów 

finansowanych  z udziałem środków zewnętrznych, oraz ich realizację, 

- stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich. 

Do sprawozdania dołączone zostały: 

- informacja o stanie mienia powiatowego za okres: od dnia 1 stycznia 2017 roku do dnia 

31 grudnia 2017 roku, 

- sprawozdania z wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów 

opieki zdrowotnej. 

     Mienie powiatu zostało szczegółowo zaprezentowane w materiałach (część tabelaryczna) 

wobec czego Komisja stwierdziła, iż nie ma potrzeby składania dodatkowego wyjaśnienia ze 

strony merytorycznie odpowiedzialnego pracownika Starostwa Powiatowego. 

 Informacja o stanie mienia powiatu zawierała takie informacje jak: dane dotyczące praw 

własności, dochody uzyskane z tytułu wykonywania prawa własności, rozłożenie na raty 

należności pieniężnych oraz o obciążeniach nieruchomości stanowiących własność Powiatu. 

 Informacja załączona do sprawozdania opisowego Zarządu Powiatu zawierała część 

opisową oraz tabelaryczną. Część tabelaryczna uwzględniała 4 załączniki: 

- załącznik nr 1 - wykaz zmian i stanu gruntów stanowiących własność Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego na dzień 31.12.2017r., 

- załącznik nr 2 - wykaz zmian i stanu budynków i budowli stanowiących własność 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na dzień 31.12.2017r., 

- załącznik nr 3 - zbiorcze zestawienie nieruchomości stanowiących własność Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego stan na dzień 31.12.2017r., 

- załącznik nr 4 - wykaz środków trwałych, pozostałych środków trwałych, wartości 

niematerialnych i prawnych oraz zbiorów bibliotecznych stanowiących własność Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego na dzień 31.12.2017r. 

Wykazane dane wypełniały ustawowy obowiązek zapisany w art. 267 ust 1 pkt. 3 ustawy               

o finansach publicznych, co do zakresu sporządzonej informacji, uwzględniając początek                       

i koniec roku budżetowego dla celów porównawczych i uchwycenia zaistniałych zmian. 

Wobec powyższych wyjaśnień Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag do przedłożonej  

informacji. 

 Budżet Powiatu na 2017 rok został przyjęty uchwałą Nr XXIV/187/2016 przez Radę 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 28 grudnia 2016 roku.  
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Podstawowe wartości określające budżet przyjęte w ww. uchwale przedstawiały się 

następująco: 

 dochody 89.772.392,00 zł 

 wydatki  96.039.086,00 zł 

 deficyt   6.266.694,00 zł 

W budżecie Powiatu dokonano zmian wynikających między innymi ze zmiany wysokości 

dotacji, subwencji, dochodów własnych, zadań inwestycyjnych, co odzwierciedlają podjęte 

przez Radę Powiatu w trakcie roku w sumie 25 uchwał oraz 13 uchwał Zarządu Powiatu  

zgodnie  z upoważnieniem w zakresie dokonywania przeniesień wydatków bieżących, w tym 

wynagrodzeń i pochodnych (z wyjątkiem dotacji) oraz majątkowych między rozdziałami                           

i paragrafami w ramach działu klasyfikacji budżetowej. Przedmiotem zmian było również 

rozdysponowywanie na konkretne zadania rezerw zaplanowanych w budżecie powiatu.  

Każdarazowo propozycje Zarządu Powiatu w zakresie zmian budżetowych opiniowane były 

przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą, a następnie przedstawiane Radzie Powiatu 

do zatwierdzenia stosowną uchwałą. 

W wyniku dokonanych zmian ostatecznie planowane kwoty budżetu na dzień 31 grudnia  

2017 roku według uchwały Nr XXXVI/283/2017 Rady Powiatu z dnia 29 grudnia 2017 roku 

wynosiły: 

 dochody  91.656.595,10 zł 

 wydatki 98.344.708,72 zł 

 deficyt   6.688.113,62 zł. 

Porównując budżet pierwotnie uchwalony do tego określonego w wyniku ostatnich zmian                  

z dnia 29 grudnia 2017 roku nastąpiły znaczące różnice, i to w zakresie planowanych 

dochodów jak i wydatków, oraz ustalonego deficytu. Na ostateczny kształt budżetu wpływ 

miało wiele czynników. 

Każdorazowo Zarząd Powiatu szczegółowo zapoznawał Radę Powiatu w uzasadnieniach do 

zmian uchwały budżetowej o zdarzeniach, które miały wpływ na jego aktualny kształt. 

Ponadto rada była informowana w sprawozdaniach Starosty z prac Zarząd Powiatu między 

sesjami o zmianach w uchwale budżetowej dokonywanych przez Zarząd Powiatu.               

Głównie dotyczyły one rozdysponowania rezerw celowych i przeznaczania rezerwy ogólnej 

na określone zadania. Liczba zmian dokonywana w budżecie w trakcie roku świadczy 

o dużej dynamice.  

Po analizie zmian globalnych dochodów można stwierdzić, iż ostateczny wynik wzrostu do 

kwoty przyjętej w uchwale budżetowej wynikał między innymi ze zmian w związku  

z współfinasowaniem zadań z innymi samorządami z terenu powiatu, a także spoza. 

Dotyczyły one zadań bieżących jak i inwestycyjnych, a globalna kwota przypisana 

dodatkowo w trakcie roku wynosiła ponad 132.000,00 zł. Zwiększenie planu nastąpiło 

głównie w zakresie  finansowania kosztów utrzymania w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych i rodzinach zastępczych. 

Pozytywny wpływ na wysokość budżetu odnotowano również na przystąpienie powiatowych 

jednostek organizacyjnych do realizacji projektów finansowanych z środków unijnych. 

Wynikiem tych działań było zwiększenie dochodów o ponad 1.750.000,00 zł. 

Rok 2017 to także wsparcie z funduszy celowych na realizację zadań inwestycyjnych   

za pośrednictwem Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej oraz Ministerstwa Sportu 

i Turystyki w ramach Programu Rozwoju Szkolnej Infrastruktury Sportowej – Edycja 2017. 

Ogółem kwota przypisana do budżetu opiewała na ponad 508.000,00 zł. 

Zwiększenia planu w porównaniu do pierwotnie założonej kwoty dokonano także z tytułu 

udziału powiatu w dochodach z podatku dochodowego od osób prawnych sięgającego ponad 

77.000,00 zł. 
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W zakresie dochodów własnych, między innymi wzrost nastąpił z tytułu ponadplanowych 

kwot wypracowanych przez jednostki budżetowe, a także opłat komunikacyjnych  

i z gospodarki gruntami i nieruchomościami przypisane w planie Starostwa Powiatowego 

sięgające ponad 441.000,00 zł. Ostatecznie, z uwagi na dostosowanie planu do  

zrealizowanych zadań nastąpiło znaczne jego umniejszenie zarówno na zadania bieżące jak 

i działania inwestycyjne sięgające ponad 220.000,00 zł. 

Ponadto w miesiącu grudniu powiat uzyskał z Ministerstwa Finansów dodatkowe środki               

w wysokości ponad 227.000,00 zł na uzupełnienie subwencji ogólnej. 

Zwiększenie wydatków, wynikało po pierwsze z uzyskania dochodów na realizację zadań 

zarówno bieżących jak i inwestycyjnych, po drugie z konieczności zbilansowania 

niedoszacowanych dziedzin. 

Budżet Powiatu w 2017 roku realizowany był rzetelnie. Prawidłowe zarządzanie finansami 

przez Zarząd Powiatu przyczyniło się w znacznym stopniu do uzyskania ostatecznego kształtu 

budżetu. Był to kolejny rok podejmowania ważnych decyzji w znacznym stopniu  

w oparciu o przyjęty Wieloletni Plan Inwestycyjny obejmujący lata 2016 – 2020 (etap I) i po 

2020 (etap II), a także obowiązek spełnienia wskaźników Wieloletniej Prognozy Finansowej 

nałożonych przez ustawę o finansach publicznych.  

Podsumowując wskazano, iż wynikiem ostatecznie wprowadzonych zmian było zwiększenie: 

 dochodów o ponad  1.884.000,00 zł, 

 wydatków o ponad 2.305.000,00 zł, 

 wyniku budżetu o ponad 421.000,00 zł. 

Realizacja głównych kwot określających budżet została przedstawiona poniżej. 

 
DOCHODY: 

                   PLAN    WYKONANIE         % 

 

Ogółem  91.656.595,10 zł   92.431.346,66 zł      100,85% 

z tego: 

dochody bieżące 88.978.079,10 zł   89.701.556,64 zł      100,81% 

dochody majątkowe   2.678.516,00 zł                2.729.790,02 zł             101,91%. 

 

Wykonanie dochodów sięgające ponad 100,00% ogółem, uzyskano dzięki wpływowi 

ponadplanowych środków, co z z kolei zbilansowało ujemny wynik tych pozyskanych nie  

w pełnej jak zakładano wysokości. Środki te przekazano do powiatu w znacznym stopniu 

adekwatnie do zrealizowanych zadań.  

Wpływ dotacji na realizację projektów finansowanych z źródeł zewnętrznych (unijnych) 

odnotował wyższe jak planowano wykonanie sięgające 106,82%. Wynikało to z faktu 

przekazania środków na projekt Zespołu Szkół w Krzyżu Wlkp.  

Niższe dochody osiągające poziom 98,97% w stosunku do planu uzyskano od Wojewody 

Wielkopolskiego. Dofinansowaniem objęto zarówno wydatki bieżące jak i majątkowe. 

Głównym powodem było umniejszenie i przekazanie środków do potrzeb powiatu na składki 

na ubezpieczenia zdrowotne wypłacane przez Powiatowy Urząd Pracy dla osób nieobjętych 

obowiązkiem ubezpieczenia zdrowotnego. 

Dotacje i pomoc finansowa pochodzące z nawiązanej współpracy na realizację zadań                      

z jednostkami samorządu terytorialnego, tj. samorządów gminnych, samorządów 

powiatowych, odnotowały wykonanie adekwatne do potrzeb ich beneficjentów sięgające 

prawie 100,00%. Wszystkie uzyskane dotacje zostały wykorzystane zgodnie z określonym 

celem. Środki te przeznaczone zostały głównie na ponoszenie kosztów za utrzymanie dzieci 

pochodzące z innych powiatów, a przebywające w naszych jednostkach opiekuńczo-

wychowawczych, rodzinach zastępczych, wsparcie działalności Warsztatów Terapii 
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Zajęciowych oraz zadań z dziedziny oświaty, ochrony środowiska, promocji poprzez kulturę                 

i sport, a także zadania bieżące i inwestycyjne w zakresie dróg.  

Pozyskano również na niecałe 100,00% dotacje z funduszy celowych: Funduszu Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej oraz Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

Ponadto w grupie środków odnotowano prawie 100,00% wpływ między innymi                                

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu 

(likwidacja wyrobów zawierających azbest z budynków mieszkalnych i inwentarskich),   

a także z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. 

Subwencja ogólna została  zrealizowana przez Ministerstwo Finansów w 100% planowanej 

kwoty.  

Udziały powiatu w dochodach z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych,                     

jak i prawnych, wbrew problemom jakie napotykano w trakcie roku, uzyskano ogółem na 

poziomie 102,68%.  

Wielokrotne zmiany w zakresie planowanych dochodów własnych dały wymierny efekt              

w postaci ponadplanowych kwot. Globalne wykonanie wyniosło w tym zakresie 103,70%. 

 WYDATKI: 

        PLAN    WYKONANIE                        % 

Ogółem  98.344.708,72 zł   95.222.267,34 zł      96,83% 

w tym: 

wydatki bieżące          86.556.077,10 zł   84.445.244,56 zł       97,56% 

wydatki majątkowe 11.788.631,62 zł   10.777.022,78 zł      91,42% 

Większość zadań ujętych w planie zostało zrealizowane. Odstępstwa od planowanych kwot 

wystąpiły między innymi w wydatkach rzeczowych, co wynikało z oszczędnego 

gospodarowania, a także wykorzystania środków adekwatnie do realizowanych zadań.                   

Sytuacja wydatkowania środków była na bieżąco monitorowana. W trakcie roku podlegały 

one częstym analizom i ocenom, zwłaszcza w dziedzinach gdzie początkowo planowane 

kwoty nie zabezpieczały rocznych wydatków.  

Celem zabezpieczenia wydatków, które nie miały pełnego zabezpieczenia do końca roku,  

a także na sfinansowanie rozchodów korzystano z tzw. „wolnych środków” z rozliczenia 

budżetu roku 2015, 2016. Z kolei, środki pozyskane z emisji obligacji komunalnych zostały 

wykorzystane na sfinansowanie planowanego deficytu związanego z wydatkami 

majątkowymi.  Przychody z tego tytułu opiewają na kwotę 2.700.000,00 zł.  

Odnosząc się do całokształtu realizowanych zadań, należy stwierdzić, iż ostateczne 

rozliczenie budżetu wskazuje na poprawność gospodarki finansowej.  

Wzorem poprzednich lat w celu prawidłowej, gospodarnej i terminowej realizacji zadań Rada 

Powiatu na sesji w grudniu podjęła uchwałę o wydatkach niewygasających z upływem  

2017 roku. Ogółem na wydzielony rachunek bankowy przekazano 118.594,90 zł na zadanie: 

naprawa dróg – ręczne i mechaniczne wykonanie remontu nawierzchni dróg powiatowych 

masą asfaltowa na gorąco dla ruchu KR2 na terenie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego  

– Zarząd Dróg Powiatowych w Czarnkowie.     

Należy podkreślić, iż wszystkie zobowiązania wynikające z umów przypadające na ten rok 

zostały zrealizowane w pełnej wysokości oraz w wymaganym terminie, wobec czego nie 

odnotowano zobowiązań wymagalnych.  

Realizacja budżetu w 2017 roku zamknęła się deficytem  na poziomie 2.790.920,68 zł.  

W efekcie ostatecznego jego rozliczenia i sfinansowania rozchodów na kwotę 553.372,00 zł, 

stan zadłużenia powiatu na dzień 31 grudnia wynosił 12.675.016,00 zł.  W odniesieniu do 

rozchodów budżetowych związanych ze spłatą zaciągniętych przez powiat kredytów, należy 

podkreślić, iż wszystkie zobowiązania wynikające z umów zostały zrealizowane terminowo.  
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Natomiast pozostałe tzw. „wolne środki”  z rozliczenia częściowo roku 2015 i roku 2016 

które nie zostały zaangażowane na wydatki w 2017 roku na poziomie 6.069.192,99 zł, 

przyczyniły się do tego, iż Rada Powiatu w roku 2018 będzie dysponowała dodatkowym 

źródłem finansowania zadań. Jest to istotne w kontekście zamierzeń inwestycyjnych 

zawartych w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym, będzie można zaangażować je również na 

sfinansowanie innych pilnych potrzeb w zakresie wydatków bieżących. 

Biorąc powyższe pod uwagę oraz przepisy ustawy o samorządzie powiatowym i ustawy                    

o finansach publicznych Komisja Rewizyjna stwierdza, że w realizacji budżetu Powiatu - 

Zarząd Powiatu kierował się zasadami legalności, rzetelności, celowości, gospodarności            

i tym samym:  

opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu za 2017r. 

Ponadto Komisja dokonała również analizy wyników kontroli wewnętrznej w 2017 roku 

przeprowadzanych przez Panią Józefę Jur zatrudnioną w Starostwie Powiatowym na 

samodzielnym stanowisku ds. kontroli. Informacja została także złożona przez Panią 

Bogusławę Redmann z-cę Naczelnika Wydziału Organizacyjno-Ogólnego Starostwa 

Powiatowego w zakresie zewnętrznych kontroli przeprowadzonych w 2017 roku. 

Obie informacje zostały przedłożone Komisji Rewizyjnej na piśmie, która uznała je za 

wyczerpujący materiał.  

W ramach kontroli wewnętrznych z uzyskanej informacji wynikało, iż w 2017 roku wszczęto 

i przeprowadzono w sumie 13 kontroli, w tym: 

- 8 kontroli planowych (w tym 2 kontrole w podmiotach niepublicznych), 

-  5 kontroli poza planem, w tym 2 interwencyjne. 

Kontrole  te dotyczyły przede wszystkim roku 2016 i lat poprzednich i nie stanowią podstawy 

do dokonania oceny pracy zarządu za wykonanie budżetu 2017 roku. Tylko kontrole doraźne 

dotyczyły 2017 roku. 

Kontrola doraźna w Liceum Ogólnokształcącym w Czarnkowie dotyczyła czynności 

sprawdzających w związku z wyjaśnieniem sprawy przekazanej przez RIO w Poznaniu,  

a dotyczącej rzekomych nieprawidłowości w ewidencji i wydatkowaniu środków 

finansowych pochodzących z darowizny. 

Z kolei, kontrola w Wydziale Ochrony Środowiska w Starostwie obejmowała czynności 

sprawdzające i kontrolne w związku z prowadzeniem sprawy związanej 

z przekroczeniem wskaźników zanieczyszczeń wód odprowadzanych z oczyszczalni ścieków 

do rzeki Gulczanka. 

Wyniki i ustalenia każdej kontroli przedstawiono na posiedzeniach Zarządu Powiatu. 

Z kolei z analizy wyników kontroli zewnętrznych przeprowadzonych w Starostwie 

Powiatowym ustalono, że dotyczyły one głównie 2016 roku oraz lat poprzednich, żadna  

z nich nie obejmowała swoim zakresem 2017 roku. 

 W ostatnim punkcie obrad posiedzenia Komisji Rewizyjnej Główna Księgowa zapoznała 

członków Komisji ze sprawozdaniami finansowymi za 2017 rok, które w myśl art. 270 pkt 2 

ustawy o finansach publicznych również podlegają rozpatrzeniu przez ww. Komisję  

i stanowią integralną część do wydania opinii w sprawie udzielenia absolutorium dla  Zarządu 

Powiatu za 2017 rok. Uchwała Nr 519/2018 Zarządu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z 

dnia 19 kwietnia 2018 roku w sprawie: przekazanie Radzie Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego sprawozdania finansowego Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 

rok, przesłana została radnym powiatowym wraz z załącznikami w dniu 20 kwietnia b.r.  

W ramach sprawozdań finansowych  omówiono: 

 Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego za 2017 rok, 

 Bilans jednostek  budżetowych - łączny bilans z wykonania budżetów jednostek 

budżetowych za 2017 rok, 
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 Rachunek  zysków  i strat  jednostki - łączny rachunek zysków i strat jednostek 

budżetowych  za 2017 rok, 

 Zestawienie zmian w funduszu jednostki - łączne zestawienie zmian w funduszu 

jednostek budżetowych za 2017 rok. 

Łączne jednostkowe  sprawozdania  finansowe: bilans, rachunek zysków i strat                       

i zestawienia zmian w funduszu  jednostki za 2017 rok obejmują niżej wymienione jednostki: 

1) Zarząd Dróg Powiatowych w Czarnkowie, 

2) Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Czarnkowie, 

3) Starostwo  Powiatowe w Czarnkowie, 

4) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie, 

5) Liceum Ogólnokształcące w Trzciance, 

6) Liceum Ogólnokształcące im. Janka z Czarnkowa w Czarnkowie,  

7) Zespół Szkół Specjalnych w Gębicach, 

8) Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych im. Józefa Nojego w Czarnkowie, 

9) Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Trzciance, 

10) Zespół  Szkół Technicznych w Trzciance, 

11) Zespół Szkół im. Powstańców Wielkopolskich 1918-1919 w Krzyżu Wlkp., 

12) Centrum Edukacji Zawodowej w Czarnkowie,  

13) Dom Pomocy Społecznej w Wieleniu, 

14) Dom Pomocy Społecznej w Gębicach, 

15) Dom Pomocy Społecznej w Trzciance, 

16) Powiatowe Centrum  Pomocy Rodzinie w Trzciance, 

17) Powiatowy Urząd Pracy w Czarnkowie, 

18) Poradnia Psychologiczna-Pedagogiczna w Krzyżu Wlkp., 

19) Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Trzciance, 

20) Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Czarnkowie, 

21) Młodzieżowy  Dom Kultury w Trzciance, 

22) Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii w Białej. 

Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego za 2017 rok sporządzono i przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu zgodnie z obowiązującym terminem. Wykazane kwoty w bilansie są zgodne ze 

sporządzonymi w tym zakresie sprawozdaniami za 2017 rok, a w szczególności: Rb-Z,              

Rb-28S, Rb-27S, Rb-N,  Rb-ST, Rb- NDS. W celu bliższego zapoznania Radnych z danymi 

bilansu jednostki samorządu terytorialnego sporządzono dodatkowo załączniki: 

1. Załącznik nr 1 - Inwentaryzacja poprzez weryfikację rozrachunków na dzień 

31.12.2017r., 

2. Załącznik nr 2 - Szczegółowa informacja o stanie zadłużenia na koniec 2017 roku                       

i dokonanej spłacie poszczególnych kredytów powiatu,   

3. Załącznik nr 3 - Odsetki od zaciągniętych kredytów i obligacji przez powiat, 

4. Załącznik nr 4 - Objaśnienia do kwot w poz. środków pieniężnych (Aktywa) oraz 

aktywów netto budżetu (Pasywa). 

Komisja w szczególności pochyliła się nad sprawdzeniem zgodności niżej zaprezentowanych 

danych. 

Wykazany stan zobowiązań finansowych (poz. bilansu Pasywa - I.1) w kwocie 

12.768.810,73 zł jest wyższy o 93.794,73 zł,  tj. o odsetki od zaciągniętych przez powiat 

kredytów, który wykazano w sprawozdaniu Rb-Z za IV kw. 2017 roku. Stan środków 

pieniężnych wykazany w bilansie (poz. bilansu Aktywa - I.1.1) w kwocie 8.917.303,73 zł jest 

zgodny ze stanem środków wykazanych w sprawozdaniu Rb-ST za 2017 rok  

z uwzględnieniem środków na rachunku wydatków niewygasających. Wykazany stan 

niewykonanych wydatków (poz. bilansu  Pasywa - II.1.3) oraz rezerwy na niewygasające 
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wydatki (poz. bilansu Pasywa - II.3) są zgodne z podjętą uchwałą przez Radę Powiatu  

w sprawie wydatków niewygasających i przekazanymi środkami na wydzielony rachunek. 

Wynik wykonania budżetu w kwocie 2.790.920,68 zł  (poz. bilansu Pasywa - II.1) jest zgodny 

ze sprawozdaniem Rb-NDS za 2017 rok.   

Dane wykazane w bilansie łącznym jednostek budżetowych są zgodne ze złożonymi 

przez poszczególne jednostki bilansami oraz z danymi wykazanymi w sprawozdaniach Rb-N, 

Rb-Z, Rb-27S, Rb-28S. 

W informacjach uzupełniających istotne dla rzetelności i przejrzystości sytuacji finansowej                

i majątkowej wykazano kwoty: 

 umorzenie wartości niematerialnych i  prawnych,  

 umorzenie środków trwałych,  

 umorzenie pozostałych środków  trwałych, 

 odpisy aktualizujące należności,  

 umorzenie zbiorów bibliotecznych, 

 należności warunkowe. 

W łącznym zestawieniu zmian w funduszu jednostek za 2017 rok (po wyłączeniu 

wzajemnych rozliczeń między jednostkami organizacyjnymi) w stanie na koniec roku                

(poz. I.1.2.) Zrealizowane wydatki budżetowe - w kwocie 95.175.077,49 zł                            

są zgodne z danymi wykazanymi w sprawozdaniu za IV kw. 2017 roku Rb-28S j.s.t.                              

pomniejszone o wydatki niewygasające z 2017 roku, a z kolei zwiększone o zrealizowane 

wydatki niewygasające z 2016 roku.  

Zrealizowane dochody budżetowe (poz. I.2.2.) w kwocie 92.429.548,66 zł są niższe o kwotę 

1.798,00 zł, tj. o dochody zapłacone przy użyciu karty płatniczej, a wykazanymi  

w sprawozdaniu Rb-27S j.s.t.  

Wynik finansowy netto za rok bieżący (poz. III.) w kwocie 10.045.715,52 zł jest zgodny  

z kwotą wykazaną w bilansie jednostkowym łącznym (poz. Pasywa - A.II.). 

Główna Księgowa Starostwa oprócz przedstawionych wyżej danych omówiła poszczególne 

pozycje bilansu, dane uzupełniające oraz zmiany w funduszu jednostki i rachunku zysków 

i strat. 

 

Na podstawie przedstawionego uzasadnienia w oparciu o art. 16 pkt 3 ustawy z dnia 

5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2017r., poz. 814 ze zm.)  Komisja 

Rewizyjna występuje z wnioskiem do Rady Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 

            o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Uchwała Komisji Rewizyjnej Nr 4/2018 z dnia 08 maja 2018 roku stanowi załącznik              

nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad.9 

Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2016 rok wraz 

z informacją o stanie mienia jednostki. 

Główna księgowa zapoznała radnych z opinią o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Czarnkowsko – Trzcianeckiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego za 2017 rok, wyrażoną w Uchwale Nr SO. 0954/13/15/Pi/2018 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 kwietnia 2018 r.  
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Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu działając na 

podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych 

izbach obrachunkowych ( Dz. U. z 2016 r. poz. 561), w związku z art. 267 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych ( Dz. U z 2017 r. poz. 2077 ze zm. ) wyraził opinię 

pozytywną o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok wraz z informacją                    

o stanie mienia jednostki. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady zapoznał radnych z opinią o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego o udzielenie Zarządowi Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiemu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok,  

wyrażoną w Uchwale Nr SO. 0955/12/15/Pi/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 maja 2018 r.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził opinię, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z wykonania 

budżetu za 2017 rok jest należycie uzasadniony, zgodnie z przepisami prawa. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach ( godz. 13.30 – 13.40 ). 

 Po wznowieniu obrad udział w nich bierze 18 radnych. Nieobecni radni: Tadeusz 

Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew Piątek). 

Ad.10 

Debata budżetowa. 

Przewodniczący Rady otworzył debatę budżetową. 

Z uwagi na to, że sprawozdania zostały szczegółowo omówione na Komisjach i na 

wszelkie wątpliwości i pytania radni uzyskali odpowiedź, w dniu dzisiejszym nie zabrali 

głosu w debacie.  

W związku z tym Przewodniczący Rady zamknął debatę budżetową.  

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały                         

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok. 

W obecności 18 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek): 

- 15 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   3 głosy wstrzymujące. 
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W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/307/2018 w sprawie rozpatrzenia                          

i zatwierdzenia sprawozdań finansowych Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 

rok została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad.12 

 Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu za 2017 rok oraz podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, w imieniu Komisji Rewizyjnej, wystąpił                   

z wnioskiem do Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok. 

Przewodniczący Rady, po zapoznaniu się i rozpatrzeniu: 

1) sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego                          

za 2017 rok, 

2) informacji o stanie mienia jednostki sporządzonego a okres: od dnia 1 stycznia                          

2017 roku do dnia 31 grudnia 2017 roku, 

3) sprawozdań finansowych Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego za 2017 rok, 

4) opinii o Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu powiatu za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki, 

5) uchwały Komisji Rewizyjnej, z której wynika, iż Komisja opiniuje pozytywnie 

wykonanie budżetu powiatu za 2017 rok i wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

 

zarządził głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego za 2017 rok, co było, jednoznaczne                    

z głosowaniem nad podjęciem uchwały Nr XLI/308/2018 w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego za 2017 rok. 

W obecności 18 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek): 

- 14 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   4 głosy wstrzymujące. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/308/2018 w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego za 2017 rok została podjęta 

i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady złożył gratulacje dla Zarządu Powiatu za otrzymane absolutorium,                   

a Starosta w imieniu całego Zarządu podziękował za udzielone absolutorium.  

Salę opuściła radny Jan Perek. Od tego momentu w Sesji udział bierze 17 radnych. 

Ad.13 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego na lata 2018-2036, 

Przed przystąpieniem do głosowania nad podjęciem uchwał dotyczących kwestii 

finansowych głos zabrała Główna księgowa w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie, która 

w zastępstwie Skarbnika Powiatu, omówiła szczegółowo zmiany proponowane                                     
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w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu na lata 2018-2036 oraz zmiany proponowane 

do budżetu powiatu na rok 2018.  

Proponowane zamiany w WPF oraz zmiany do budżetu powiatu zaopiniowane zostały 

pozytywnie przez Komisję Budżetowo – Gospodarczą i stanowią kolejno załączniki nr 22            

i nr 23 o niniejszego protokołu.  

Opinia Komisji Budżetowo - Gospodarczej stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania bądź uwagi do Głównej 

księgowej? 

Radny Sroka zwrócił uwagę techniczną do uzasadnienia uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej, gdzie zapisano remont łazienek w budynku internatu Zespołu Szkół                  

w Krzyżu Wlkp. Przy tej szkole nie ma internatu, jest sala gimnastyczna.  

Główna księgowa, przeprosiła za zaistniałą pomyłkę, rzeczywiście chodzi tutaj                                               

o remont łazienek w budynku sali gimnastycznej.  

 Więcej pytań ani uwag nie zgłoszono, stąd Przewodniczący Rady postawił wniosek                    

o podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2018-2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek, Jan Pertek): 

- 15 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   2 głosy wstrzymujące. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/309/2018 została podjęta i stanowi załącznik       

nr 25 do niniejszego protokołu. 

b)  zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2018 rok, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2018 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek, Jan Pertek): 

- 14 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   1 głos przeciwny, 

-   2 głosy wstrzymujące. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/310/2018 została podjęta i stanowi załącznik     

nr 26 do niniejszego protokołu. 
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c) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych oraz niepublicznych 

placówek funkcjonujących w Powiecie  Czarnkowsko-Trzcianeckim, terminu        

i sposobu rozliczenia wykorzystanej dotacji oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania,  

 Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji przedkładając radnym 

zasadność podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania                                         

i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych oraz 

niepublicznych placówek funkcjonujących w Powiecie  Czarnkowsko-Trzcianeckim, terminu        

i sposobu rozliczenia wykorzystanej dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości jej pobrania i wykorzystania.  

Zmiana uchwały Nr XXXVIII/294/2018 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół o uprawnieniach 

szkół publicznych oraz niepublicznych placówek funkcjonujących w Powiecie  Czarnkowsko-

Trzcianeckim, terminu i sposobu rozliczenia wykorzystanej dotacji oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości jej  pobrania i wykorzystania, wynika                                 

z konieczności precyzyjnego dostosowania jej do  zapisów do art. 38 ust 1 ustawy z dnia 27 

października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych (Dz. U. z 2017 r. poz. 2203),                      

z którego wynika, że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, w drodze 

uchwały, ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji, o których mowa w art. 15-21, art. 25, art. 

26, art. 28-30 i art. 32, oraz tryb przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania                       

i wykorzystania, w tym zakres danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie 

dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, termin przekazania informacji o liczbie dzieci 

objętych wczesnym wspomaganiem rozwoju, uczniów, wychowanków lub uczestników zajęć 

rewalidacyjno-wychowawczych, o których mowa w art. 34 ust. 2, oraz termin i sposób 

rozliczenia wykorzystania dotacji. W dokonywanej zmianie uchwały zostały ujęte zapisy 

dotyczące możliwości dotowania przez powiat dzieci objętych wczesnym wspomaganiem 

rozwoju oraz  wychowanków lub uczestników zajęć rewalidacyjno-wychowawczych 

prowadzonych w szkołach i placówkach wpisanych do ewidencji szkół i placówek 

niepublicznych prowadzonej przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. Uchwała została 

poddana konsultacjom społecznym poprzez zamieszczenie jej na stronie BIP powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego, gablotach informacyjnych w starostwie powiatowym                             

w Czarnkowie oraz przesłana do zainteresowanych podmiotów. Mając powyższe na uwadze 

podjęcie uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

szkół o uprawnieniach szkół publicznych oraz niepublicznych placówek funkcjonujących                    

w Powiecie  Czarnkowsko-Trzcianeckim, terminu i sposobu rozliczenia wykorzystanej 

dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości jej pobrania i wykorzystania.  

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek, Jan Pertek): 

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

https://sip.lex.pl/#/dokument/16794386#art(90)ust(4)
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W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/311/2018 została podjęta i stanowi załącznik                  

nr 27 do niniejszego protokołu. 

d) zmiany uchwały Nr XLVI/315/2010 Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego z dnia 28 września 2010 r. w sprawie: „Powiatowego 

programu wspierania rozwoju i edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki”,  

 Głos w tym punkcie również zabrał naczelnik Wydziału Edukacji przedkładając 

radnym zasadność podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/315/2010 Rady 

Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z dnia 28 września 2010 r. w sprawie: „Powiatowego 

programu wspierania rozwoju i edukacji uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki”.  

Zmiana w zapisach „Powiatowego program  wspierania rozwoju i edukacji 

uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Czarnkowsko-

Trzcianecki”, wynika z konieczności zróżnicowania wymagań stawianych dla uczniów 

ubiegających się o stypendium za wyniki w nauce będących uczniami różnych typów szkół. 

Biorąc pod uwagę dotychczasowe doświadczenie w realizacji niniejszego programu Zarząd 

Powiatu proponuje zróżnicowanie parametru - średnia ocen za ostatni rok szkolny - 

określającego dotychczas wymagania dla uczniów wszystkich typów szkół 

ponadgimnazjalnych. Proponuje się zwiększenie wymagań dla uczniów liceum 

ogólnokształcącego tj.  ze średniej  5.0 do 5.2 za ostatni rok szkolny, natomiast w przypadku 

szkół kształcących w zawodach (technikum, szkoła branżowa I stopnia, oddziały zasadniczej 

szkoły zawodowej) wartość ta pozostałaby na dotychczasowym poziomie 5.0. Konieczność 

zwiększenia wymagań dla uczniów liceum ogólnokształcącego wynika z faktu,  

iż średnią 5.0 jest uzyskać zdecydowanie łatwiej w tym typie szkoły niż  

w pozostałych.  Co obrazują dotychczasowe doświadczenia we wdrażaniu programu, gdzie  

uczniowie liceów ogólnokształcących stanowią zawsze zdecydowaną większość je 

otrzymujących. Zmiana w zakresie szkolnictwa specjalnego związana jest ze zmianami                     

w systemie edukacji polegającymi na przekształceniu lub likwidacji szkół gimnazjalnych                    

w szkoły podstawowe specjalne. Zmiana przepisów dotyczy uczniów szkoły podstawowej 

specjalnej w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii w Białej  i Zespołu Szkół Specjalnych                    

w Gębicach. Pozostałe zmiany mają charakter porządkowy i wynikają głównie z faktu zmiany 

nazwy  Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu na Wydział Edukacji, który zajmuje się 

problematyką niniejszych stypendiów. Wobec powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wyjaśnił, iż Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/315/2010 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego                       

z dnia 28 września 2010 r. w sprawie: „Powiatowego programu wspierania rozwoju i edukacji 

uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Powiat Czarnkowsko-

Trzcianecki”. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek, Jan Pertek): 

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   1 głos przeciwny, 

-   0 głosów wstrzymujących. 
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W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/312/2018 została podjęta i stanowi załącznik         

nr 28 do niniejszego protokołu. 

e) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Czarnkowsko - 

Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia 

dotacji i sposobu jej rozliczenia, 

 Głos w tym punkcie zabrała Pani Aleksandra Ginter pracownik Wydziału Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa przedkładając radnym zasadność podjęcia uchwały                    

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Czarnkowsko - 

Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu 

jej rozliczenia. 

Zgodnie z art. 443 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1566 ze zm.) spółki wodne mogą korzystać z pomocy finansowej z budżetów jednostek 

samorządu terytorialnego na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych oraz na 

finansowanie lub dofinansowanie inwestycji. Zasady udzielania dotacji celowej, tryb 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji celowej i sposób jej rozliczenia określają organy 

stanowiące jednostki samorządu terytorialnego w drodze uchwały. W związku z powyższym, 

przygotowano projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej                        

z budżetu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania                   

w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia. Integralną część uchwały stanowią                     

2 załączniki: wzór wniosku o udzielenie dotacji oraz wzór sprawozdania z rozliczenia dotacji. 

Udzielenie dotacji na wymienione wyżej zadania następuje w formie umowy zawartej przez 

spółkę wodną z Powiatem Czarnkowsko - Trzcianeckim. Ponieważ dotacja dla spółek 

wodnych może stanowić pomoc de minimis, w związku z czym jej udzielenie odbywa się                  

z uwzględnieniem warunków dopuszczalności tej pomocy, które zostały określone przepisami 

prawa Unii Europejskiej. Ze względu na obowiązywanie do dnia 31.12.2020r. rozporządzenia 

Komisji (UE) nr 1407/2013 z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie stosowania art. 107 i art. 108 

Traktatu o funkcjonowaniu UE do pomocy de minimis (Dz. Urz. UE seria L Nr 352.1), termin 

obowiązywania przepisów niniejszej uchwały w zakresie udzielenia pomocy de minimis 

ustalono do tej daty. Projekt uchwały został zgłoszony w celu zaopiniowania Prezesowi 

Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

Projekt uchwały został skonsultowany z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2018r. poz. 450). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Czarnkowsko - 

Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu 

jej rozliczenia. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Tadeusz Mańczak, Janusz Białoskórski, Zbigniew 

Piątek, Jan Pertek): 

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 

-   0 głosów przeciwnych, 

-   0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XLI/313/2018 została podjęta i stanowi załącznik            

nr 29 do niniejszego protokołu. 
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Ad.14 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XL a XLI Sesją Rady 

Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

 W dniu dzisiejszym Starosta Teterus przedłożył informację, czym Zarząd Powiatu 

zajmował się na posiedzeniu w dniu 24 maja 2018 r. 

Zarząd, na swym posiedzeniu: 

1. Spotkał się z dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie w sprawie uchwalenia zmian  

w Regulaminie Organizacyjnym jednostki i podjęto uchwałę w tej sprawie. 

2. Powrócił do sprawy budowy ścieżki rowerowej przy drodze powiatowej  nr 1323P Drawsko-Krzyż 

Wlkp. i szacunkowych kosztów całości zadania. 

3. W sprawach z zakresu edukacji: 

1) podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia refundacyjnego  

z Gminą Trzcianka na współfinansowanie kosztów utrzymania pomieszczeń oraz 

wynagrodzenia prezesa Zarządu Oddziału ZNP w Trzciance, 

2) zapoznał się z zapytaniem Wydziału Zamiejscowego Akademii Humanistyczno-Ekonomicznej 

w Trzciance w sprawie dostosowania budynku Zespołu Szkół Technicznych do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. 

4. Spotkał się z Komendantem Powiatowym Policji w Czarnkowie o zabezpieczenie środków na 

zakup służbowego radiowozu dla potrzeb KPP. 

5. Wnioski:  

1) powrócił do wniosku Okręgu Nadnoteckiego PZW w Pile o ufundowanie trzech pucharów dla 

najlepszych drużyn w Ogólnopolskich Wędkarskich Zawodach Spławikowych, 

2) rozpatrzył pozytywnie wniosek opiekuna i instruktora zespołu muzycznego działającego przy 

Miejskim Centrum Kultury w Czarnkowie o wsparcie finansowe artystycznych działań zespołu, 

3) rozpatrzył pozytywnie wniosek Zarządu Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów w Trzciance o pomoc finansową w organizacji V edycji Senioriady. 

6. Zapoznał się z informacją o proponowanych zmianach do budżetu powiatu na dzisiejszą sesję Rady 

Powiatu.   

7. Zapoznał się z zawiadomieniem Prokuratora Rejonowego w Trzciance o przesłaniu do Sądu 

Okręgowego w Poznaniu aktu oskarżenia przeciwko byłem dyrektorowi Szpitala Powiatowego                  

w Trzciance.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty? 

Radny Niezborała, odnosząc się do informacji pisemnej, zapytał na co ma być 

wydatkowana kwota ponad 460 tys. zł  przez Komendę Powiatową PSP w Czarnkowie? 

Starosta odpowiedział, że są to pieniądze na remont  Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej 

w Trzciance, na modernizację całego budynku. 

Dalej radny Niezborała rozumiejąc, że w sprawie budowy ścieżki rowerowej 

Drawsko-Krzyż Wlkp. Gminy będą musiały partycypować w kosztach, zadał pytanie Panu 

Staroście, „czego my teraz od gmin oczekujemy”? Czy oczekujemy odpowiedzi na to czy 

będą gminy partycypować w projekcie budowlanym czy w całej inwestycji? 
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 Zarząd rozpatrywał dwie kwestie jeśli chodzi o przebieg tej ścieżki i wydał swoją 

opinię, co do przebiegu ścieżki rowerowej Drawsko – Krzyż Wlkp. Wybrano wariant,                          

w którym ruch rowerowy prowadzony ma być bezpośrednio za poboczem drogi powiatowej. 

Koszty związane z budową ścieżki, z wykupem gruntów, dokumentacją techniczną są                     

w granicach 2.500 tys. zł i Zarząd będzie prosił, już wysłał pismo w do Gminy Drawsko                       

i Gminy Krzyż Wlkp. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu w wysokości po 

25% do całości kosztów.  

Rady Pawłowski zapytał jaka jest aktualna sytuacja jeśli chodzi o budowę sali 

gimnastycznej przy Liceum Ogólnokształcącym w Czarnkowie? 

Starosta Teterus odpowiedział, że obecnie w trakcie przygotowania jest specyfikacja 

warunków zamówienia publicznego i za chwilę będzie ogłaszany przetarg na budowę sali 

przy LO w Czarnkowie.  

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do Pana 

Starosty? 

Pytań nie zgłoszono. 

Ad.15 

Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej poinformowała radnych,                     

iż Komisja spotkała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się wspólnie z pozostałymi 

Komisjami Rady Powiatu w dniu 8 maja br., na którym analizowano wykonanie budżetu 

powiatu za 2017 rok. Drugie posiedzenie odbyło się w dniu 25 maja br., wspólnie z Komisją 

Zdrowia i Spraw Społecznych, na którym  dokonano oceny sytuacji Zespołu Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie oraz Szpitala Powiatowego w Trzciance w oparciu o analizę 

raportów o sytuacji ekonomiczno – finansowej w w/w jednostkach. Dokonano również 

analizy rocznych sprawozdań finansowych za 2017 rok - ZZOZ w Czarnkowie oraz Szpitala 

Powiatowego w Trzciance. Dalej Komisja Budżetowo-Gospodarcza w swoim składzie 

zaopiniowała pozytywnie zmiany proponowane w uchwale budżetowej powiatu na 2017 rok 

oraz zmiany WPF-u na lata 2018 - 2036. 

  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wyjaśnił, iż Komisja spotkała się w dniu 8 maja 

br. dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się wspólnie z pozostałymi Komisjami Rady 

Powiatu, na którym analizowano wykonanie budżetu powiatu za 2017 rok. Na drugim 

posiedzeniu Komisja Rewizyjna wyraziła opinię o wykonaniu budżetu powiatu za rok 2017 

oraz wydała opinię o udzieleniu absolutorium dla Zarządu Powiatu. 

  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformował radnych,                       

iż  Komisja w miesiącu maju br. również spotkała się dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie 

dotyczyło analizy wykonania budżetu powiatu za 2017 rok. Na drugim posiedzeniu w dniu 24 

maja br. Komisja Oświaty analizowała następujące tematy: 

1. Szkolnictwo specjalne – funkcjonowanie przy nowych regulacjach prawnych. 

2. Szkolnictwo niepubliczne w powiecie – stan i perspektywy. 

3. Efekty ze wsparcia finansowego działalności podmiotów w obszarze sportu dzieci                         

i młodzieży w czasie trwania V kadencji. 

Komisja opiniowała również projekty uchwał dotyczące oświaty.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa  

przekazał informację, że oprócz wspólnego posiedzenia z pozostałymi Komisjami w temacie 

analizy wykonania budżetu Komisja spotkała się w dniu  dzisiejszym, opiniując pozytywnie 

projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu 
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Czarnkowsko - Trzcianeckiego spółkom wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielenia 

dotacji i sposobu jej rozliczenia. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych poinformował radnych, iż 

Komisja Zdrowia spotkała się w miesiącu maju dwukrotnie. Pierwsze posiedzenie odbyło się 

wspólnie z pozostałymi Komisjami Rady Powiatu w dniu 8 maja br., na którym analizowano 

wykonanie budżetu powiatu za 2017 rok. Drugie posiedzenie odbyło się w dniu 25 maja br., 

wspólnie z Komisją Budżetowo-Gospodarczą, na którym  dokonano oceny sytuacji Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie oraz Szpitala Powiatowego w Trzciance                        

w oparciu o analizę raportów o sytuacji ekonomiczno – finansowej w w/w jednostkach. 

Dokonano również analizy rocznych sprawozdań finansowych za 2017 rok - ZZOZ                           

w Czarnkowie oraz Szpitala Powiatowego w Trzciance. Analizowano również sytuację 

bieżącą szpitali.  

Przewodniczący Rady  zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie ? 

Pytań nie zgłoszono. 

Ad.16 

Interpelacje radnych. 

W punkcie tym interpelację ( zał. nr 31 ) złożył Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa Pan Waldemar Pawłowski. Interpelacja 

dotyczyła przebudowy drogi wojewódzkiej nr 178 na odcinku od mostu w Czarnkowie do 

skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 178 w drogę wojewódzką nr 174, z uwzględnieniem: 

1. budowy ścieżki rowerowej wzdłuż tego odcinka,  

2. stworzenia lewoskrętu z drogi woj. nr 178 na drogę woj. nr 174. Budowa lewoskrętu 

umożliwi bezpieczny zjazd w lewo na drogę nr 174, a także upłynni ruch pojazdów 

jadących w kierunku Trzcianki.   

Interpelacja skierowana zostanie do Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich                          

w Poznaniu.  

 Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że interpelacja jest zasadna, takie zamiary 

były już dawno ale do realizacji nie doszło. Natomiast WZDW cały czas tłumaczy, że na 

naszym terenie przeprowadzono dużą inwestycję związaną w budową obwodnicy miasta 

Czarnkowa i te mniejsze wnioski odsyłane są na dalszy plan.  

Ad.17 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych zabrał głos w kwestii prac 

czynionych w naszych szpitalach z pewną taką radością, że w naszych szpitalach duże 

inwestycje zostały po wielu latach podjęte i się realizują, że nasze pieniądze powiatowe 

zostały „zużyte”  na tą strukturę szpitalną. Jednak chciał, aby w tej euforii, chociaż nie pełnej 

euforii, prosić też o pewien racjonalizm. Pewna cześć zadań w szpitalu w Czarnkowie 

zostanie zrealizowana, pewna cześć szpitala zostanie przystosowana, wiadomo już, że szpital 

otrzyma dodatkowe środki na doposażenie, ale Pan Ławiński chciał też aby pochylić się nad 

programem racjonalnego inwestowania w szpitale, żeby nie dzielić na zasadzie jeden szpital, 

drugi szpital, tylko żeby przyjąć taki racjonalny plan, zróbmy jedno zdanie, skończmy je                     

i  w ramach swojej własnej uczciwości obiecajmy sobie, że drugi szpital też otrzyma środki 

finansowe żeby się rozwijać, ale żeby to miało pewną harmonię i żeby nie było to 

prowadzone w taki sposób, że coś powstanie, stoi latami, straszy i budzi niedosyt.  
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Przewodniczący Rady poinformował radnych, że do Rady Powiatu wpłynęła skarga 

mieszkańca wsi Krosin dotycząca stanu technicznego drogi powiatowej nr 1846P na odcinku 

Jakubowo-Krosin. W dniu 22 maja br. Wiceprzewodniczący Rady Łaszcz przekazał sprawę 

do dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie z prośbą o rozeznanie tematu                         

i przygotowanie projektu odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady, w imieniu Przewodniczącej Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Pani Zofii Szalczyk złożył radnym Rady Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego serdeczne życzenia i gratulacje z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, w związku z artykułem prasowym 

zamieszczonym w jednym z ostatnich numerów prasy lokalnej, konkretnie w Tygodniku 

Noteckim pt. „Starosta przeznacza ogromne kwoty na promocję”, gdzie padają zarzuty                        

w stosunku do Pana Starosty, o nieracjonalnym gospodarowaniu wydatkami, zarzuca się 

kreatywną księgowość, ukrywanie kosztów na innych paragrafach, w związku z tym prosił, 

aby Pan Starosta ustosunkował się i szczegółowo wyjaśnił zarzuty stawiane w artykule i te 

wyjaśnienia złożył Komisji Rewizyjnej na najbliższym posiedzeniu.  

Radny Niezborała odniósł się do zorganizowanej w dniu 26 maja br. imprezy                          

w Trzciance, tj. „Powiatowego Dnia Strażaka”, zabierając głos jako strażak, uczestnik tego 

wydarzenia. Impreza odbywa się na przemian w Czarnkowie i w Trzciance, organizowana 

była po raz czwarty. W tym roku w Trzciance było 13 sztandarów, w roku ubiegłym było ich 

ponad 20. Z roku na rok ta ilość maleje i zabierając głos chciał wyjaśnić dlaczego tak się 

dzieje, bo również powiat jest współorganizatorem tej imprezy. Otóż, przyjazd ochotniczych 

jednostek polega na tym, że uczestniczą we mszy świętej, dalej prażą się na słońcu od 2-3 

godzin na placu, gdzie wręczane są odznaczenia, zazwyczaj są to zawodowcy, a dalej 

przechodzą na konsumpcje i dostają grochówkę. To nie chodzi o to, że OSP mają dostać coś 

za ten przyjazd, ale to nie jest w porządku, że są otoczeniem dla imprezy, nawet tej grochówki 

też nie mieli gdzie zjeść. Starał się przez tydzień czasu, aby zebrać OSP na tą imprezę, a po 

imprezie już ma odpowiedzi, że w roku przyszłym nikt nie pojedzie, pewnie będzie sam                             

i dlatego warto wziąć to pod uwagę przy planowaniu kolejnych obchodów, bo tą formułę 

trzeba zmienić. Strażacy są mocni, wytrzymują w upałach z tym sztandarami, ale podana im 

woda do picia by się przydała. Były przypadki zasłabnięć, zasłabł strażak, pani prowadząca, 

więc warto się nad tym zastanowić za rok.  

Rady Pawłowski poparł wniosek radnego Niezborały, prosząc jednocześnie również                   

o ograniczenie przemówień na tego typu imprezach. Przemawiających jest dużo, to powoduje 

że czas imprezy się wydłuża i to też jest denerwujące.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że źle się czuł na tej imprezie siedząc pod namiotem 

w cieniu, gdy strażacy grzali się na słońcu. Na pewno Zarząd Powiatu i KP PSP temat 

przeanalizują i wyciągną odpowiednie wnioski.  

Ad.18 

Sprawy różne. 

 Przewodniczący Rady oddał głos Panu Markowi Ambickiemu – mieszkańcowi 

Czarnkowa.  

 Pan Ambicki odniósł się do sprawy czarnkowskiego szpitala. Wysłuchał informacji 

jednego i drugiego dyrektora, jest zorientowany w temacie szpitala i jak radny Sroka prosił                      

o sprecyzowanie i to tak do końca nie jest tak jak było to tutaj przedstawiane. Fakty trochę 

inaczej wyglądają. Natomiast w pełni Pan Ambicji zgadzał się z wypowiedzią 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia. Uważa, że powinno przełamać się bariery mówiąc                           
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o szpitalu czarnkowskim, o szpitalu trzcianeckim, obydwa szpitale są powiatowe i trzeba dbać 

o to aby te szpitale funkcjonowały. W kilku słowach odniósł się do wypowiedzi Starosty,                         

po wystąpieniu dyrektora Czarnkowskiego szpitala. Starosta mówił, że w wieloletnim planie 

inwestycyjnym zaplanowano 6.300 tys. zł na sprawy budowlane. Te pieniądze były 

przeznaczone na część budowlaną, wydatkowane i tak jak powiedział dyrektor szpitala                         

w Czarnkowie, te pracę idą szybko, w dobrym kierunku, zostaną wykonane prawdopodobnie 

przed terminem. Zostaje pytanie, co teraz, co dalej ? Ucieszył się, jak usłyszał od Starosty, że 

są pieniądze w kwocie 2 mln. zł z rezerwy, ale jak ktoś coś planuje to lubi wiedzieć                        

w 100%, że ma jakąś pewność. Jeżeli zamawia pewne urządzenia to powinien robić to                        

z wyprzedzeniem, a nie na wariackich papierach. Dyrektor czarnkowskiego szpitala, musi 

zamawiać sprzęt, liczył na 4 mln. zł, obniżyli tą wartość na 2 mln. zł i praktycznie do dnia 

dzisiejszego nie miał pewności czy ten sprzęt i wyposażenie zamawiać, czy nie. Mało tego,                

w szpitalu pracują trzy firmy: 2 budowlane i monterska. Gdyby nie było tych pieniędzy,                        

o których mówił Pan Starosta to ta firma monterska, która montuje tam gazy medyczne i całą 

infrastrukturę techniczną najprawdopodobniej musiałby się wycofać i trzeba byłoby kary 

umowne zapłacić. Dlatego podziękował w imieniu swoim i mieszkańców powiatu za to że te 

pieniądze jednak udało się wygospodarować mając nadzieję, że ten szpital będzie 

funkcjonował prawidłowo. 

 Po wypowiedzi Pana Ambickiego wywiązała się wśród radnych dyskusja.  

Głos zabrał radny Rajek, wypowiadając się jako członek Zarządu, odnosząc się do 

wypowiedzi Pana Ambickiego, m.in., co do zapłaty firmom pracującym w szpitalu 

odpowiedział, że firmy te zostały wyłonione w przetargach, w zamówieniach publicznych                    

i żeby taki przetarg ogłosić to najpierw trzeba mieć pieniądze i nie ma takiej możliwości, że 

ktoś sobie coś zleca, a później szuka się pieniędzy, że może one są, a może nie ma. Te środki 

były zaplanowane, te środki są i obecnie są wydatkowane. Nie ma możliwości, że któraś                        

z firm budowlanych, czy firma monterska nie otrzyma pieniędzy za wykonaną pracę.  

Przewodniczący Rady w kwestii wypowiedzi Pana Ambickiego, że dyrektor nie wie, 

czy zamawiać sprzęt, wyjaśnił, że dyrektor nie złożył jeszcze wniosku o dofinansowanie 

zakupu sprzętu, to pismo chciał dzisiaj złożyć i pewnie to uczyni i po tym jak wniosek 

wpłynie to Zarząd Powiatu podejmie decyzję.  

Wicestarosta Klimaszewski wyjaśnił, że były plany zakupu sprzętu na kwotę                                

4.100 tys. zł, natomiast z tego 2.200 tys. zł miało pochodzić z projektu. Projekt był 

przygotowywany, dyrektor był w niego mocno zaangażowany ( 80 mln zł. miało zostać 

przeznaczone na Wielkopolskę ) ale gdy wniosek o dofinansowanie projektu miał zostać 

złożony zmieniły się zasady składania wniosku i w związku z tym nasz wniosek nie miał 

szans. Urząd Marszałkowski skierował te środki w stronę szpitali klinicznych i wojewódzkich 

i nasz wniosek nie miał szans. W związku z tym dyrektor musiał zmienić podejście, 

ograniczono plan zakupów wyposażenia do kwoty 1.900 tys. zł, z przeznaczeniem na 

wyposażenie nowych pomieszczeń na oddziale wewnętrznym ( męski i żeński ), dziecięcym                     

i bloku operacyjnym. Należy też pamiętać z czego ten szpital wychodzi, że wychodzi                         

z zapaści a cały czas Wicestarosta ma wrażenie, że o tym się zapomina. Nie można patrzeć 

tylko na WPI, była konsolidacja długów, była nałożona kara przez NFZ, na to potrzebne były 

środki. Obydwa szpitale otrzymają po 2.200 tys. zł na realizację projektu                                               

( współfinansowanego przez Marszałka Woj. Wlkp. ) na EDM – elektroniczna dokumentacja 

medyczna. Zgodził się również z wypowiedzią radnego Ławińskiego, co do dbałości o nasze 

dwa szpitale. Cały czas też myślimy o Szpitalu w Trzciance ale Szpital w Czarnkowie był 

pierwszy, gdyż trzeba było go ratować. Mamy też szczęście, że mamy dyrektora który jest 

dobrym menadżerem.  
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Radny Sroka zauważył, że wygląda na to, że jeszcze Zarząd Powiatu nie przeczytał 

wniosku dyrektora czarnkowskiego szpitala o dofinansowanie na poziomie 1.900 tys. zł  

wyposażenia a już zapadła decyzja, że te pieniądze ma. Tak nie wolno mówić, to jest 

nieuprawnione stwierdzenie, ponieważ najpierw muszą nastąpić zmiany w budżecie, fizycznie 

uchwałą Rady Powiatu w budżecie muszą być zaplanowane, a to tak dzisiaj zabrzmiało, że 

jak złoży wniosek to już te pieniądze ma. Jest w budżecie powiatu rezerwa inwestycyjna                     

w wys. 2.100 tys. zł, te środki na doposażenie 1.900 tys. zł pewnie z tej rezerwy będą 

zabezpieczone, ale radny Sroka przypomniał, że z tej samej rezerwy Starosta obiecał środki 

na inwestycje dla Szpitala Powiatowego w Trzciance, na rozwój jego inwestycji w tej samej 

kwocie. Mamy jakieś lustrzane odbicie tej kwoty, można je zobaczyć w lustrze, ale                         

w budżecie się tego nie zobaczy. Wicestarosta mówił, że mamy zaszłości, że szpital                           

w Czarnkowie wychodzi z zapaści, rzeczywiście popłacił długi, ale nadal ma ponad 9 mln. zł 

długów, to też musi popłacić. Ktoś dopuścił do tego, że na czarnkowskim szpitalu powstały 

długi, powstała niegospodarność, powstały inwestycje niedokończone. Teraz wszyscy mówią, 

że troszczą się o szpital, mówi się, że to było gdzieś tam kiedyś. To gdzieś, kiedyś to nie jest 

niezdefiniowana przeszłość, mówimy tu o poprzednich Zarządach. Kiedy to wszystko się 

działo, Pan Starosta był Wicestarostą Powiatu, w zakresie swoich czynności miał sferę 

bezpieczeństwa i służbę zdrowia, był członkiem Zarządu, były podejmowane decyzje, był 

nadzór właścicielski, nadzór zarządczy i nikt nie podjął próby wyjaśnienia kto do tego 

dopuścił, jak do tego doszło, tylko mówimy, że mamy do tyłu 10 mln. zł, a jeszcze  

kilkanaście mln. zł trzeba położyć i to skończyć. Sugerował kiedyś, żeby rozważyć kwestię 

przeprowadzenia audytu, któryby zbadał jak doszło do tego zadłużenia, bo przecież to się 

stało. Część radnych była w poprzedniej kadencji, podejmowała decyzje w dobrej wierze, że 

wszystko będzie dobrze, a później się okazało, że jest inaczej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że odpowiedź jest prosta, trzeba wrócić pamięcią do 

tego, kto wówczas był Przewodniczącym Rad Społecznych Szpitala w Czarnkowie i Szpitala 

w Trzciance, gdzie na co dzień te sprawy były omawiane. Gdzie były wyłuszczane jakie są 

potrzeby, jakie są braki i ta sama osoba była również Przewodniczącym Zarządu Powiatu. Tu 

nie potrzeba audytu po to żeby sprawdzić w jaki sposób były podejmowane decyzje, 

odpowiednie, czy nie. Sprawa jest prosta.  

Starosta wyjaśnił, że przy tworzeniu budżetu powiatu na 2018 rok, jeszcze                              

w październiku 2017 roku, Zarząd zaproponował Radzie Powiatu rezerwę na inwestycje                   

w szpitalach i oświacie w kwocie 2.100 tys. zł.  Zarząd miał pełną informację do tego żeby po 

zakończeniu inwestycji, na którą Rada wydatkowała 6.400 tys. zł, że będzie potrzeba 

uzupełnienia środkami kosztów potrzebnych na wyposażenie szpitala. Rozdysponowanie 

rezerwy leży po stronie Zarządu. Następna sprawa to środki na pomoc finansową na 

inwestycje dla Szpitala w Trzciance i na salę sportową przy Liceum Ogólnokształcącym                         

w Czarnkowie. Zarząd będzie proponował środki na te zadania. Jak dobrze pamięta i mógłby 

to powiedzieć, to radny Sroka w latach 2006 – 2010 był radnym, był Przewodniczącym 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej, gdzie były prowadzone inwestycje w szpitalu                             

w Czarnkowie i nie było żadnej reakcji ze strony radnego, ale tego nie powie, bo takie 

podejście jest niepoważne. Dlatego takich argumentów nie będę używał, ale powiem w ten 

sposób, że szpitale są jednostkami samodzielnymi, samodzielnie podejmującymi decyzje,                  

a organ ma określone możliwości nałożone ustawą. Na czym polega sprawowanie nadzoru? 

Sprawowanie nadzoru polega na badaniu stanu finansowego za kwartał, za pół roku, za rok                   

i w tej chwili pojawiły się jeszcze sprawy związane z audytami w szpitalach, z oceną 

finansową. Rada Powiatu miała także możliwości w Radach Społecznych, które pomagają                     

i doradzają szpitalom, których przewodniczącym od 2006 roku do 2014 roku był 

Przewodniczący Zarządu. Kolejna sprawa gdy mówiono o odwołaniu dyrektora  to tu na tej 
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sali padały głosy „dajmy mu jeszcze trochę czasu na poprawę sytuacji”, co jednak się nie 

sprawdziło. Kiedy w listopadzie 2013 roku, powierzono obecnemu Staroście nadzór nad 

szpitalami, kiedy wprowadzono program naprawczy, to rok 2014 zakończył się pozytywnym 

wynikiem finansowym dla szpitala. Należy tez zauważyć, ze rok 2015, 2016, 2017 to wyniki 

finansowe dodatnie dla szpitala w Czarnkowie. Przez poprzednie 6 lat były wyniki ujemne dla 

szpitala 1,5 mln zł, 2 mln. zł, 700 tys. zł. To są tego typu rzeczy. Gdy się formułuje pewne 

kwestie, pewne zdania to się formułuje je o wiedzę w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady w tym momencie zamknął dyskusję w sprawach różnych, nie 

tylko w sprawach szpitala. Punkt sprawy różne uznał za zakończony.    

Ad.18 

Zakończenie Sesji. 

Starosta przekazał informację, że wpłynął list od Pani Poseł Marii Janyska                   

z gratulacjami dla radnych za funkcjonowanie i podejmowanie trafnych decyzji. Również 

Pani dyrektor Szkoły Podstawowej w Połajewie wraz z całym gronem pedagogicznym składa 

Radzie Powiatu życzenia z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. Życzenia i gratulacje 

przesyła również  Samorząd Uczniowski Zespołu Szkół Specjalnych w Gębicach. Do 

wszystkich tych życzeń również dołączył się Starosta jak i Przewodniczący Rady Powiatu. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku XLI Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu 

zamknął obrady o godz.16.00. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 

 

 


